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Emne: Tilfluktsrom, «del 2»
Vedlegg: 
Jeg viser til spørsmål stilt sist fylkesting.
Det ble ikle gitt tilfredsstillende svar og fylkesordfører skulle komme tilbake til svar «på et senere tidspunkt».
Jeg gjentar derfor spørsmålet til fylkestinget på Stord i juni:

Tilfluktsrom

 
Myndighetenes viktigste oppgave er å beskytte befolkningen mot livstruende farer og hendelser. Et av de viktigste tiltakene er tilfluktsrom. Dersom
samfunnet opplever de mest alvorlige av katastrofer som vi mennesker kan oppleve, først og fremst krig – men også naturkatastrofer, er det å komme i
dekning et av de mest livreddende tiltakene. Alternativet er evakuering. Befolkningen har dessuten krav på beskyttelse i krig iht
Genèvekonvensjonene. 

 
Tilfluktsrommene eies enten av kommunene eller av private huseiere.  Hordaland fylkeskommune eier de offentlige tilfluktsrommene som er i
fylkeskommunale bygg. Det er eiernes ansvar å bygge, utstyre og vedlikeholde tilfluktsrommene, samt sørge for at de klargjøres for bruk i en
beredskapssituasjon. Kravet til tilfluktsrom er at de skal være operative minimum 72 timer etter erklært unntakstilstand. Sivilforsvaret har på sin side
ansvar for tilsyn, saksbehandling og bemanning (drift) av offentlige tilfluktsrom i en krisesituasjon.

 
I St.meld 17 (2001‐2002) ble det vedtatt midlertidig stans av bygging av nye tilfluktsrom, men det ble også vedtatt at eksisterende
tilfluktsrom skal vedlikeholdes. Dette er gjentatt i St.meld. 39 (2003‐ 2004) om Samfunnssikkerhet og sivilt‐militært samarbeid. Siste utredning som ble
gjort om dette var i 2017 i forbindelse med Konseptutredning for Sivilforsvaret, og anbefalingen fra Forsvarets forskningsinstitutt er at ordningen må
styrkes. 

 
https://www.aftenposten.no/norge/i/GWd8x/Ny‐rapport‐Norske‐tilfluktsrom‐trenger‐oppgradering   

 
Tilstanden til de ulike tilfluktsrommene varierer i stor grad. I 2013 ble det foretatt en evaluering av tilfluktsromtjenesten, og det ble avdekket et stort
etterslep på vedlikehold. 
I Hordaland er det cirka 2200 tilfluktsrom, hvorav 51 er offentlig. Dette dekker cirka 200 000 mennesker. De fleste er i Bergen. 

 
Mitt spørsmål er todelt:

1.  
• Hvor mange tilfluktsrom har HFK ansvaret for?
• Hva er kapasiteten på disse?
• Hvor ligger disse?

2. 
• Er det gjort noen kartlegging av status på tilfluktsrommene totalt i Hordaland? 
• Hvordan er tilstanden på disse rommene?
• Det er et faktum at de færreste nå gjør sin verneplikt (som altså er militær). Det betyr at det er færre som er stridende i et
krigsscenario og at flere må ha beskyttelse. Er det tatt høyde for dette? 
• Er det planer for klargjøring?
• Klarer man å tilfredsstille kravet om at de skal være klare innen 72 timer?
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